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اگر مردم کنار بکشند

احساس خطر می کنیم 

جان باختن ۱۲۰ معلم 

شاید مذاکرات  یک سال به نتیجه نرسد

می خواهند به محبوبیت دولت لطمه بزنند

تغییر نام برخی خیابان های تهران 

انتقاد تند یک اصولگرا 

حرامی انجام نشده است

معترضان ۵ آذر اصفهان 

آیت الله احمد جنتی در مراســم تکریم و معارفه رئیس جدید شــورای 
هماهنگی تبلیغات اسلامی و نماینده ولی فقیه در این شورا، با بیان اینکه شورا 
از قدیمی ترین شوراهاســت که از ابتدای انقلاب شــکل گرفته است، گفت: 
بنا بود فقط یک صدا از این نهاد بیرون بیاید، »هماهنگی تبلیغات اســلامی« 
یعنی از صدا و سیما تا سایر نهاد ها و رسانه ها همه یک حرف بزنند و شاهد 
اختلاف نباشــیم. آیت الله جنتی با اشاره به اینکه تا حدود زیادی تلاش ها در 
این زمینه موفقیت آمیز بوده است، ادامه داد: سعی ما بر این بوده که این شورا 
مردمی باشد. انقلاب اسلامی انقلابی مردمی است و باید تا آخر مردمی بماند.
رئیــس مجلس خبرگان رهبری اضافه کــرد: بنابراین گفتیم مردم را به 
صحنه بکشید؛ این مردم هستند که برگزارکننده مراسم  مختلف هستند و در 
مساجد حضور دارند. وی با تاکید بر اینکه دنیا هم روی مردمی بودن انقلاب 
اسلامی حساب می کند، ادامه داد: تلاش بر این بوده است که قضاوت جهانی 
بر مبنای مردمی بودن نظام باشــد. آیت الله جنتی گفت: ما نمی توانیم هیچ جا 
از مردم کنار بکشــیم یا مردم کنار بکشــند، اگر اینها اتفاق بیفتد آثار و مفهوم 

بدی خواهد داشت.

حجت الاسلام سید احمد علم الهدی در مراسم آغاز رزمایش سلامت 
زیســتی خراســان رضوی در مشهد گفت  در زمان قدیم که وبا و طاعون بود 
اگر کسی می گفت وسیله ای فراهم شده که می توان جلوی بیماری را گرفت، 
حتی آن مردم قرون وسطایی استقبال می کردند. حالا در این قرن علم و دانش، 
عده ای پیدا شــده اند و می گویند در برابر تهاجم کرونا کاری نکنیم و حالت 
دفاعی هم نداشــته باشــیم که البته این افراد حتی یک طرح نیز برای مقابل با 
کرونا معرفی نمی کنند. وی ادامه داد: متاســفانه این حرکت نابخردانه و غیر 
معقولانه مخالفت با واکســن به بعضی عزیزان نخبه در عرصه های مختلف 
از استاد دانشگاه تا روحانی هم نفوذ کرده است و احساس خطر می کنیم که 
دست هایی از دشمن می خواهند مردم و جامعه مبتلا را کنند و در این مسیر، 

عده ای ناآگاه را تحریک می کنند تا سلامت و عافیت جامعه را از بین ببرند.

"عبدالرضا فولادوند" مدیرکل آموزش و پرورش شــهر تهران درباره 
کمبود معلم در استان تهران و گلایه والدین از کلاس های درس بی معلم اظهار 
داشت: برخی مواقع والدین معلم سفارش می دهند و در کار تدریس معلمان 
ما دخالــت می کنند و روی نحوه تدریس آن ها ارزشــیابی دارند. فولادوند 
خاطرنشــان کــرد: ما در تهران کلاس خالی از معلــم نداریم. میزان کار حق 
التدریســی های ما امســال بیش از ۱۷۰ هزار ساعت در هفته است. این میزان 
۱۷۰ هزار ســاعت را اگر تقســیم بر ۲۴ کنید، تعداد کمبود معلم در تهران به 
دست می آید.مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران درباره میزان ابتلا و میزان 
فوت معلمان در استان تهران به خاطر شیوع کرونا بیان کرد: آمار معلمانی که 
از ابتدای کرونا تا امروز بر اثر کرونا فوت کرده اند حدود ۱۲۰ نفر می شــود. 
این آمار مربوط به دو ســال اخیر است و این نشان دهنده توان، ایثار و تلاش 

معلمان است که نگذاشتند آموزش تعطیل شود.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت که فرض را 
بر این بگذاریم که مذاکرات  هسته ای شاید یک سال دیگر هم به نتیجه نرسد؛ 
پــس تلاش کنیم آثار انتظاری اقتصاد ملــی را از مذاکرات  کم کنیم. مجتبی 
توانگر نماینده تهران در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت: »فرض را بر این 
بگذاریم که مذاکرات  هسته ای شاید یک  سال دیگر هم به نتیجه نرسد. تلاش 

کنیم آثار انتظاری اقتصاد ملی را از مذاکرات  کم کنیم.

اسماعیلی، رئیس دفتر رئیس جمهور در خصوص انتصابات خانوادگی 
در دولت نیز اظهار داشــت: طرح این مســائل با ذهنیت سازی غیر واقعی و 
مجعول، نشانگر آن است که عده ای به دنبال جفا به این دولت هستند. این در 
حالی اســت که مصادیق مطرح بر خلاف واقعیت هاست. اسماعیلی افزود: 
متاسفانه برخی در این فضا گرفتار شده اند و این نوعی جفا در حق دولت است 
تا از این طریق با طرح انتصابات فامیلی به اعتماد و محبوبیت دولت لطمه بزنند.

نایب رئیس شورای شهر تهران گفت که جمهوری آذربایجان خواستار 
تغییر نام های ایرانی شــهرهای قفقاز بر خیابان های تهران شده است. پرویز 
ســروری درباره برخی مطالب منتشر شده مبنی بر اینکه سفارت جمهوری 
باکو در تهران، شــورای شــهر تهران را تحت فشار قرار داده است تا نام های 
ایرانی شــهر های قفقاز بر خیابان های تهران را تغییر دهد، گفت: »این مطلب 
بوده ولی رئیس شورای شهر در جلسه ای که امروز داشتیم اعلام کردند که این 
موضوعات باید توسط سفارتخانه،مستقیم به وزرات خارجه گفته شود و از 
طریق وزارت خارجه به ما عنوان کنند.« وی افزود: »اینکه یک سفارتخانه ای 
بخواهد با یک تلفن و تماس با شورای شهر موضوعی را حل کند، امکان پذیر 
نیســت و باید در چارچوب سیاست های جمهوری اسلامی تعریف شود که 
مرجع آن هم وزارت خارجه است. این وزارتخانه باید بررسی کند و اگر تایید 

کردند، باید با شورای شهر وارد مذاکره شود.«

حسین کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا گفت :قرار نیست دوستان 
در شعارها حرف هایی را بزنند و بعد از اینکه روی صندلی قدرت نشستند 
راهی را بروند که قبلی ها رفتند و خودشــان هم به آن منتقد بودند.به همین 
علت به نظر می رسد که نقد دولت توسط جریان اصولگرایی برای انتصابات 
فامیلی و مســائلی که مطرح می شود، باید به صورت جدی پیگیری شود و 
دولت هم باید پاسخگو باشد.دولتی که پاسخگوی اقدامات خودش نباشد، 
اعتماد عمومی را از دست می دهد که مهمترین سرمایه  اجتماعی است.اگر 
این دولت نتواند خود را از این مســائلی که مطرح  می شــود و رنج آور هم 
اســت، منزه کند به نظر می رســد که مصداق این شعر حافظ خواهد بود که 
می گوید: »واعظــان کاین جلوه در محراب و منبر می کنند/چون به خلوت 

می روند آن کار دیگر می کنند.

کارگردان فیلم »شهر گربه ها« گفت : حملات به فیلم شهر گربه ها، هجوم 
به ســید جواد هاشمی است، نه فیلم من؛ بازیگران فیلم برای انتقال شادمانی 
به بچه ها حرکات موزون انجام داده اند؛ این کار ممکن اســت در ورزش هم 
اتفاق بیفتد؛ از نظر من هیچ حرامی اتفاق نیفتاده است.این هجمه ها نه هجوم 

به شهر گربه ها که هجمه به شخص جواد هاشمی است.

رئیس کل دادگستری اســتان اصفهان گفت :معترضان ۵ آذر اصفهان 
که تحت قرار و وثیقه بودند با معرفی وکیل و وثیقه گذار آزاد شــدند.برای 
رســیدگی به جرایم دستگیرشدگان، شعبه ویژه ای در دادسرای مرکز استان 
تشکیل شده و قطعاً برابر با قانون و مقررات بدون هیچ گونه افراط و تفریطی 
با آنان برخورد می شــود. تعدادی از افراد بازداشــت شده از محرکان اصلی 
بودند که حق اعتراض داشــتند و به اعتراض آن ها رسیدگی شده و آن هایی 
که دادگاه اعتراض آن ها را نپذیرفته، فعلًا در قرار بازداشت موقت می مانند.

اخبار ویژه ...

ارائه بندهای»رفع تحریمی« در پیش نویس 
جدید ایران؛ توافق موقت نداریم

ســرویس سیاســی- سعید 
خطیب زاده ســخنگوی وزارت امور 
خارجه کشــورمان در نشست خبری 
با خبرنــگاران در خصوص اتفاقات 
پیش آمده در مرز ایران و افغانســتان، 
گفــت: آن چه در مرزهــای ما رخ داد 
یک اتفاقی بود که ناشی از عدم آشنایی 
مرزبانــان هیئت حاکمه سرپرســتی 

طالبان بود.
ناآشنایی مرزبانی طالبان 
بــه نقطــه صفر مــرزی علت 

درگیری روزهای اخیر بود
وی افــزود: در مرز مشــترک با 
افغانســتان در برخی نقاط دیوارهایی 
را برای جلوگیری از ورود قاچاقچیان 
داریم که برخی از این موانع و دیوارها 
در چنــد صد متر داخــل خاک ایران 
کشــیده شــده اند. جانب طالبان که 
مرزبانی را انجام می دادند با نقطه صفر 
مرزی ناآشــنا بودند و بر اســاس این 
ســوءتفاهم به برخی اتباع ایران آتش 
گشودند که نیروهای مرزبانی ما مجبور 
به پاسخ بجا و فوری شدند و بعد از آن 
دو طرف در ایران و افغانســتان تلاش 
کردند این موضوع به نقطه ای برای فهم 

بیشتر بینجامد.
سخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان تصریح کــرد: در بین دو 
طرف خطوط ارتباطی مســتقیمی را 
گذاشتیم که اگر مواردی از این دست 

بود صحبت کنند.
خطیب زاده با بیــان اینکه آینده 
افغانســتان باید براساس خواست و 
اراده مردم این کشــور چیده شــود، 
اظهار داشــت: قطعاً دولتی که فراگیر 
نباشد و بازتاب دهنده ترکیب قومیتی 
و جمعیتی افغانستان نباشد نمی تواند 
آینده افغانســتان را برای مسیر روشن 
تضمیــن کنــد. وی در واکنــش به 
اظهارات »آنتونــی بلیکن« وزیر امور 
خارجه آمریکا گفت: طرفی که عضو 
برجام نیســت و همــه تعهداتش را 
متوقف کرده است و تمام تلاش خود 
را کــرده که هیچ کس پایبند به برجام 
نباشــد، در جایگاهی نیست که چنین 
اظهاراتی را کند. ســخنگوی وزارت 
امور خارجه افــزود: آمریکا به جای 
این اظهاراتی که بیشــتر در چارچوب 
مقصرنمایی و برای فرار از مسئولیت 
است، بهتر است به راه ساده تر برگردند 
و اینکــه به تعهدات خود در ذیل آنچه 

در ۲۰۱۵ امضا کردند برگردند.  
اظهــارات  بــه  واکنــش 
صهیونیستی ها وقت ما را تلف 

می کند
خطیب زاده همچنین در واکنش 
به اظهارات خصمانه نخســت وزیر 
رژیم صهیونیســتی علیه کشورمان، 
گفت: رژیم اشــغالگر قدس مخالف 
هرگونه گفتگــو در منطقه بوده و این 
رژیــم مدام در پــی فرافکنی و ایجاد 
موضوعات مصنوعی در موضوعات 
بین الملی اســت. این رژیم از روز اول 
مخالفت خود را با برجام پنهان نکرده 
است و این سابقه روشنی است و نیاز 

به توضیح ندارد.  
وی افــزود: نکتــه تلــخ تاریخ 
این اســت که این اظهارات از ســوی 

مقامــات رژیمی اعلام می شــود که 
دارنده کلاهک های هســته ای است و 
عضو هیچ رژیم مانیتورینگ بین المللی 
نیست و پادمان را نیز نپذیرفته است.  

سخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان تصریــح کــرد: همین 
اظهــارات کاملا بی پایه و بی اســاس 
اســت و همان کسی که این اظهارات 
را می کند بی آبروســت و بیش از این 
به آن پرداختن وقت ما را بیهوده تلف 

می کند.  
بــا اراده جــدی وارد وین 

شده ایم
خطیب زاده در پاســخ به سوالی 
در خصوص مذاکــرات وین، گفت: 
در وین با اراده جدی وارد شــده ایم و 
تیم هم اعزام شــد که به توافق خوب 
برســد و توافق خوب را در راســتای 
تعهداتــی می دانیم که همه اطراف در 
برجام دارند و کم و کیف اعزام هیئت 
نشــان داد هدف اصلی این است که 
همان جمعی کــه در تهران با رفت و 
برگشــت های متعدد باید درباره ابعاد 
تحریمــی تصمیم بگیرند در همان جا 

تصمیم بگیرند.  
وی ادامه داد: شــاید طرف مقابل 
اساســا انتظار نداشت با رویکردی که 
توافق خوب در کمترین زمان ممکن به 
دست بیاید، متون آماده مکتوب به آنها 
بدهد. ســخنگوی دستگاه دیپلماسی 
کرد: تمامی آنچه در این متون نوشــته 
شده بود مبتنی بر برجام و پیش نویس 
۶ دور قبل بود؛ اساســا نمی توانست 
حداکثری باشــد اما رویکرد آمریکا و 
طرف های اروپایی حداقلی اســت و 
به همین خاطر درخواســت کردند به 
پایتخت های خود برگردند و مشورت 
کننــد.  خطیب زاده افــزود: تیم ایران 
همانجا اعلام کرد برای اینکه تصمیم 
گرفته شود هم این اجازه را دارد و هم 

ترکیب تیم اجازه می دهد تا مادامی که 
نیاز باشد در وین بمانند.  

برگــزاری مذاکرات در آخر 
هفته جاری

وی تصریــح کرد: آخر این هفته 
دور بعدی مذاکرات آغاز خواهد شد و 
تاریخ دقیق در گفتگوی تلفنی »باقری« 

و »مورا« نهایی خواهد شد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با 
بیان اینکه مهم این است که طرف مقابل 
مثل ایران با پیشنهادهای مشخص بیاید، 
اظهار داشت: این که طرف مقابل فقط 
اظهارات رسانه ای کند و به دنبال بازی 
مقصرنمایی باشد، باور غلطی است.  

خطیب زاده تاکید کرد: می دانیم 
در ویــن چــه می خواهیــم و آنچه 
می خواهیم در چارچوب برجام است. 
طرف مقابل هیچ ایرادی در متون ایران 

نگرفت.
اجــازه نمی دهیم با وقت و 

انرژی ما در وین بازی کند
وی افــزود:  نه تعجیل داریم و نه 
اجازه می دهیم کسی با وقت و انرژی 
ما در وین بازی کند. تیم، با عزم توافق 
خوب عازم می شود و امیدواریم طرف 

مقابل با همین عزم بیاید.  
سخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان تصریح کرد: هیئت ایران 
با تعامل و انعطاف وارد وین شــد، اما 
طرف مقابل چنین نبود. منتظریم نظر 
طرف مقابل را درباره دو سند دریافت 
کنیم.   خطیب زاده با بیان اینکه هر کجا 
لازم باشد هم سندها و پیش نویس های 
جدید قابل رد و بدل شــدن اســت، 
گفت: مهم این است که آخر این هفته 
گفتگوها از ســر گرفته می شود چون 
گفتگوها متوقف نشــده بلکه تنفس 

چند روزی داده شده است.
وی تصریح کــرد: ما در وین بر 
اســاس پیش نویس هایی که برای رفع 

تحریم ها و چگونگی توقف اقداماتی 
جبرانــی ایران در مقابل رفع تحریم ها 
مذاکره می کنیــم، از این رو چیزی به 
نــام طرح گام بــه گام یا توافق موقت 

مطرح نیست.
»رفــع  بندهــای  ارائــه 
تحریمی« در پیش نویس جدید 

ایران
سخنگوی وزارت امور خارجه 
درپاســخ به سوال خبرنگار مهر، مبنی 
براینکــه طرف های غربــی تلویحا 
علاقه منــدی خــود را در خصوص 
پیش نویس های شش دوره ی گذشته 
مذاکــرات وین اعلام کردنــد، اما بر 
اســاس اطلاعــات موجــود، عمده 
مطالب بحث شده در این پیش نویس ها 
موضــوع محدودیت های هســته ای 
کشــورمان بوده است و در خصوص 
رفع تحریم ها علیه کشورمان صحبتی 
نشده است؛ آیا شما این موضوع را تایید 
می کنید؟ گفت: اجازه بدهید بگویم ما 
نیز به ۶ دور مذاکره و پیش نویس های 
قبلی علاقه داریم؛ اما آنها پیش نویس 
بوده اســت. براساس سیاست دولت، 
تمرکز اصلی و قطعی ما رفع تحریم ها 
است و بندهای رفع تحریم را در پیش 
نویس جدید که مبتنی بر پیش نویس 
قبلی است ارائه کردیم، تا موقعی منافع 
لغو تحریمی حاصل نشود، نمی شود 

درباره بندهای دیگر اظهارنظر کرد.  
وی تصریح کرد: مردم از مذاکره 
کننــدگان انتظار دارند منافعشــان به 
صورت قطعی و با دقت لحاظ شــود 
و دولت ایران عزم جدی داشــته برای 
اینکه به توافق خوب برسد.   سخنگوی 
وزارت امــور خارجه تاکید کرد: بهتر 
اســت طــرف مقابل با پیشــنهادات 
مشــخص درباره متونی که ایران ارائه 
کرده به خصوص در مورد بخش های 

رفع تحریمی به وین برگردد.

سخنگوی وزارت امور خارجه اعلام کرد: براساس سیاست دولت، تمرکز اصلی و قطعی ما رفع تحریم ها است 
و بندهای رفع تحریم را در پیش نویس جدید ارائه کردیم.

خطیب زاده در نشست خبری اعلام کرد:

سرویس سیاسی-در مجلــس 
هنگامی که نماینــدگان می خواهند 
دربــاره لوایح و طرح ها رأی بدهند، 
ســه انتخاب دارند: موافق، مخالف 
و ممتنع. در جلســه علنی هفتم آذر 
مجلــس شــورای اســلامی بود که 
یوســف نوری توانست با اخذ ۱۹۴ 
رای موافــق و ۵۷ رای مخالــف بر 
صندلــی وزارت آموزش و پرورش 
بنشــیند.اما غیر از مخالفان و موافقان 
نــوری، در این رای گیری ۱۷ نفر به 
وزیر پیشنهادی رای ممتنع دادند. در 
مجلس شورای اســلامی، هنگامی 
کــه نمایندگان می خواهنــد درباره 
لوایــح و طرح ها و صلاحیت وزرای 
پیشــنهادی رأی بدهند، سه انتخاب 
دارنــد: »موافق ، مخالف و ممتنع«.
البتــه نباید فراموش کنیــم که رای 
نــدادن بــا »رأی ســفید« یا »رأی 
ممتنع« متفاوت است. در رأی سفید 
یا رای ممتنع، رأی  دهنده با خواست 
خودش به صورت عمدی رأی خود 
را بــه  صورت ســفید یــا مخدوش 
شــده ارائه می کند تا اعتراضش را به 

موضوع مورد نظر اعلام کند.
رأی "ممتنع"  رأیی اســت که 

در ذات خــود، قاعدتاً بی طرفی و بی 
نظری را دارد، ولی در عمل، دقیقاً کار 
رأی مخالــف را می کند. رأی ممتنع، 
همــان طور که در هنگام رأی اعتماد 
به وزرای پیشــنهادی، کارکرد رأی 
مخالف را دارد، در زمان اســتیضاح، 
نقــش رأی مثبت به ابقــای وزیر را 
ایفا می کند؛ چون در اســتیضاح، باید 
"عــزل وزیر" رأی )نصف یه علاوه 

یک( بیاورد!
پس یــک رای ممتنع به راحتی 
می توانــد تنظیمات رای گیری را به 

راحتی بهم بریزد.
رای ممتنع چیست؟

در فرهنگ معیــن، واژه ممتنع 
ناممکــن و فرمــان نبــردن تعریف 
شده اســت. در واقع رای ممتنع یک 
نوعــی از رای میان رای موافق و رای 
مخالف است و تداعی گر این مساله 
که رای دهنــده موافق یــا مخالف، 
موضوع رای نیســت؛ بــه این معنی 
کــه رای دهنده با هدف رای گیری به 
عنوان روش و ابزار مشــروع جهت 
رقابت مســالمت آمیز قدرت توافق 
دارد، امــا لایحه، طــرح و یا نامزدان 
حاضر در آن رای گیری مورد نظرش 

نیست.
در ســال ۹۲ نمایندگان مجلس 
دیــداری بــا رهبر معظــم انقلاب 
داشــتند، در ایــن دیــدار برخــی 
نمایندگان در ارتبــاط با رای ممتنع 
گلایه کردند که رهبر انقلاب در این 
مورد تذکراتــی دادند. طبق فرمایش 
رهبر انقلاب خطــاب به نمایندگان 
پارلمان که می فرمایند" ما که نیامدیم 
اینجا بنشــینیم "رأی ممتنع" بدهیم؛ 
مــا آمده ایم بگوئیم این بشــود، این 
نشــود. رأی ممتنع مال آنجائی است 
که انســان زحمت خودش را کشید، 
کار خودش را کرد، بالاخره ذهنش به 
جائی نرسید" این موضوع را پیگری 

کنند".
به گفته برخی کارشناسان یکی 
از دلایلی که منجر به دادن رای ممتنع 
می شود، عدم شــفافیت آراست که 
در مجلــس به تصویب نرســیده و 
همچنــان بر روی میز های بهارســتا 

خاک می خورد.
شاید سوال شــود شفافیت آرا 
نمایندگان چیست؟ جواب این است 
که با تصویب این طرح نمایندگان در 
قبال آرای خود مسئولیت می پذیرند، 
چرا که در حال حاضر نمایندگان در 
قبال رأیی کــه در مجلس می دهند، 

هیچ مسئولیتی ندارند. 
آنان حتی مسئولیت مدنی هم در 
قبال آن ندارند و اگر رأی آن ها باعث 
خسارت به جامعه شود، نه تنها توسط 
هیچ نهادی مؤآخذه نمی شوند، بلکه 
مــردم و موکلان آن ها نیــز از آرای 
نمایندگان خود باخبر نمی شــوند. 

غلامرضا مصباحی مقدم یادآور شد 
که مگر می شــود بی رایی؟ مردم به 
کسی رای دادند و نماینده به مجلس 
رفته، به او به عنوان یک صاحب رای 
به اعتماد کردند، آن نماینده در زمان 
رای گیــری می گوید من رای ندارم! 
از ایــن جهت بنده بــا رای ممتنع به 
غایت مخالفم، یعنی انصافا حکایت 
از این دارد که این نماینده خیلی بدرد 

نمایندگی نمی خورد. 
معلوم اســت ایــن نماینده کار 
نکرده، تامل و فکر نکرده، نه مخالف 
اســت نه موافق این در مجلســی که 
مــردم او را به عنــوان صاحب رای 
فرستادند معنا ندارد. در یک تعریف 
بسیار ساده، شــفافیت در هر چیزی 
دســت فســاد را کوتاه می کند و اگر 
نماینــدگان مجلس به این طرح رای 
دهنــد و مجلســی که بــه گفته امام 
خمینی معمار کبیر انقلاب " در راس 
امور اســت" از خود شروع کند، بقیه 
ارکان هم الزام به شفافیت می شوند و 
در این میان سود اصلی طرح شفافیت 
بــه جیب مردم رفته و دیگر شــاهد 

فساد های گسترده نخواهیم بود.
نماینــدگان بی نظــر یعنی  قوه 
مقننه ای وجود نداشــته باشد و تمام 
امورات و قوانین و لوایح همان طور 
که دولت ها و دســتگاه های مختلف 
می خواهند پیــش رود. اگر نماینده 
برایش فرقی نکند که چه کسی رئیس 
مجلس یا وزیر یک وزارتخانه باشــد 
و یا چه قانونی به تصویب برســد یا 
نرسد، پس قطعا حضورش در مجلس 

یا همان خانه ملت توجیهی ندارد.

مجلس و معضلی به نام رای ممتنع!

سرویس سیاســی- یــک فعال 
سیاســی اصلاح طلــب گفــت: تمام 
اعتبار اصلاحات مردم بودند که از بین 
رفته اســت؛ تا زمانی که مردم به سوی 
اصلاح طلبان برنگردنــد از آنها کاری 
برنمی آید چون زمانی که اصلاح طلبان 
لــب تر می کردند مردم پای صندوق ها 
می آمدنــد و به گزینه هــای آنها رأی 

می دادند.
علــی صوفــی فعــال سیاســی 
اصلاح طلب ، در باب تشکیلات جدید 
احــزاب اصلاح طلب گفت: احزاب اصلاح طلب تغییری در پیش ندارند و 
در همان قالب جبهه اصلاحات که در ســال ۹۹ شــکل گرفته بود، فعالیت 

خواهند کرد.
وی در خصوص ارائه ی طرح و برنامه جبهه  اصلاحات برای انتخابات 
مجلــس دوازدهم گفت: ارائه هر نوع طرح و برنامه برای انتخابات مجلس 

دوازدهم هنوز زود است. 
طبق آیین نامه اولیه قرار بود تشــکیلات جبهه اصلاحات با شکل فعلی 
برای شــش ماه و صرفاً جهت انتخابات ۱۴۰۰  باشــد اما شــش ماه دیگر 
هم تمدید شــد و به نظر می رســد همین تشکیلات فعلی حفظ شود. جبهه 
اصلاحات ترکیبی از ۲۷ حزب و ۱۵ شخصیت حقیقی است که اخیراً آقای 
خاتمی در پیامی که به مناسبت برگزاری کنگره حزب اتحاد ملت داده بودند، 

تاکید کردند که باید حرکت این جبهه ادامه پیدا کند.
وی ادامه داد: در این پیام آقای خاتمی هم اشاره کرد که این تشکیلات 
باید بروکراتیک اداره شــود؛ تا از این حالتی که شــائبه تســلط باندی در آن 
وجود دارد، خارج شــود. البته من این دیــدگاه را تایید نمی کنم، انتخابات 
جبهــه اصلاحات کاملا بروکراتیک برگزار شــد و آقای نبوی هم به عنوان 
رییس انتخاب و بقیه افراد نیز بر اساس سازوکار تشکیلاتی انتخاب شدند؛ 
به هر حال اگر همین شــکل و برنامه ادامه پیدا کند، شــاهد تغییرات خاصی 

در ترکیب جبهه نخواهیم بود.
این فعال سیاســی اصلاح طلب تصریح کرد: مبنای تشــکیل جبهه بر 
اساس همان آیین نامه تشکیل نهاد اجماع ساز قید شده که در اینجا هم محور 
خود آقای خاتمی اســت و اشــخاص حقیقی را با مشورت با آقای خاتمی 
انتخاب کرده اند و در مواقع لزوم به ایشــان مراجعه می شــود. اگر اجماع و 
انسجام نیروها صورت بگیرد، محوریت و رهبری جبهه اصلاحات همچنان 

با آقای خاتمی است. 
عده ای بحث هایی از جمله فردگرایی را مطرح می کردند که این مسئله 
درســت نیست؛ آقای خاتمی هیچ ادعایی درباره رهبری اصلاحات ندارند 
اما با توجه به کاریزمایی که ایشــان بین مردم داشــته و امروز نیز کم و بیش 
دارنــد، در حال حاضر آقای خاتمی بین اصلاح طلبــان از جایگاه بالاتری 

برخوردار هستند.
صوفی از نارضایتی مردم نســبت به جریانات سیاســی گفت: امروز 
جریان های سیاســی پایین ترین ســطح اعتبار را بین مردم دارند و جامعه به 

شدت از عملکرد آنها ناراضی است. 
دو اعتراض ســال های ۹۶ و ۹۸  و در ادامه با مشــارکت حداقلی در 
انتخابات مجلس یازدهم در ســال ۹۸ و انتخابات ۱۴۰۰ همه نشــان از آن 

دارد که مردم از جریانات سیاسی بریده اند. 
امروز مسئله اصلی کشور وضعیت بد معیشت مردم است و چشم انداز 
خوبی پیش رو نداریم. انتظار می رفت دولت آقای رییسی و کل قوا که حالا 
یکدســت شــده تلاش کنند تا وضعیت را بهتر کنند و به این ترتیب نشــان 
دهند وضعیت بد موجود نتیجه سیاســت های حسن روحانی است، اما آنها 

اوضاع را بدتر کردند.
وی افزود: تمام اعتبار اصلاحات مردم بودند که از بین رفته اســت؛ تا 
زمانی که مردم به سوی اصلاح طلبان برنگردند از آن ها کاری برنمی آید چون 
زمانی که اصلاح طلبان لب تر می کردند مردم پای صندوق ها می آمدند و به 
گزینه های آنها رأی می دادند. در انتخابات ۱۴۰۰ مشاهده کردید آقای کروبی 
از آقای همتی حمایت کرد آقای خاتمی هم تلویحاً از مردم برای حضور در 
انتخابات دعوت کرد، اما متاسفانه نتیجه قابل قبول نبود و جبران آن هم کار 
ســختی اســت این فاجعه را در جریان مقابل هم مشاهده می کنید که دیگر 
بین مردم اعتباری ندارند از جمله مجلس اقلیتی که به هر حال نشــان از آن 
دارد که هم کمترین اعتبار را میان مردم دارد. مقام معظم رهبری از همان ابتدا 
خطاب به دولت گفتند، اعتماد مردم را باید برگردانید اما این اعتماد از دست 

رفته به سادگی برنمی گردد و تا الان هم وضع بدتر شده است.  
وی تاکید کرد: اصلاح طلبان دیگر نمی توانند نقش قبل را ایفا کنند مگر 

اینکه با تغییرات اساسی در موجب بازگشت امید به مردم شوند.
 

ســرویس سیاســی- عضــو 
کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس گفت: طرح افزایش ۴۰ کرسی 
نمایندگــی در مجلــس یازدهــم،در 
کمیســیون در دســت بررسی است و 

سپس به صحن خواهد آمد.
غلامحســین رضوانــی عضــو 
کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس با اشــاره به طــرح افزایش ۴۰ 
کرســی نمایندگی در مجلس یازدهم، 
گفت: این امر بر اســاس قانون اساسی 
امکان دارد. درحال حاضر کمیســیون درحال کار بر روی این طرح است و 
ســپس این طرح به صحن خواهد آمد. در نهایت هم درباره آن رای گیری 

خواهد شد و با تصویب مجلس درباره آن اقدام خواهد شد.
چندی پیش بود که محمدصالح جوکار رئیس کمیســیون امور داخلی 
کشور گفت که طرح افزایش تعداد نمایندگان در دست بررسی نهایی است. 

بر اساس این طرح افزایش ۴۰ کرسی نمایندگی پیش بینی شده است.
رضوانــی گفت: اما اکنون مجلس در حــال تعیین معیار ها برای انجام 

این اقدام است.
این نماینده مجلس در تعریف معیار ها گفت: تعیین معیار ها یعنی اینکه 
ملاک ها برای افزایش تعداد نمایندگان چه باشد یعنی افزایش معیت، افزایش 
قلمرو، تعداد شهرستان ها و این گونه موارد یعنی گستردگی حوزه و جمعیت 
و عواملی از این قبیل مد نظر قرار خواهد گرفت تا در زمانی که قرار اســت 

مصادیق را تعیین کنند با توجه به این موارد باشد
وی در پایان گفت: احتمالا نهایی شــدن این طرح دو یا سه هفته زمان 
خواهد برد.بر اســاس اصل ۶۴ قانون اساســی به ازای هر ۱۰ سال باید ۲۰ 
نماینده به تعداد نمایندگان فعلی مجلس اضافه شود، اما با گذشت دو دهه، 
این اصل قانون اساسی تحقق پیدا نکرده است. این طرح در مجالس هشتم، 
نهم و دهم نیز مطرح شــده و، اما نتوانســت در صحن مجلس رأی لازم را 

کسب کند.

صوفی؛ فعال سیاسی اصلاح طلب:

امروز مسئله اصلی کشور، وضعیت 
معیشت مردم است

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس :

طرح افزایش ۴۰ کرسی در 
مجلس در دست نهایی شدن است
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